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§85     KS2023/138 

 
Köp av fastighet - information  

Ärendet 
Dagens sammanträde 
Fastighetschef Jesper Lindö informerar om eventuellt fastighetsköp. Ärendet diskuteras. 
Närvarande ges tillfälle att ställa frågor. Ordföranden tackar för informationen.  
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§86     KS2022/264 

 
Upphandling skolskjuts grundskola - information  

Ärendet 
Dagens sammanträde 
Ny upphandling av skolskjuts grundskola ska genomföras. Ärendet diskuteras. Närvarande ges 
tillfälle att ställa frågor. Ordföranden tackar för informationen.  
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§87     KS2023/89 

 
Riktlinjer systematiskt brandskyddsarbete  

Beslut 
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 
Kommunstyrelsen antar förslag till riktlinjer för systematiskt brandskyddsarbete (SBA), daterat 
2023-05-19. 
 

Ärendet 
Enligt Lag om skydd mot olyckor (2003:778, 2 kap. 2§) ska ”Ägare eller nyttjanderättshavare till 
byggnader eller andra anläggningar i skälig omfattning hålla utrustning för släckning av brand och 
för livräddning vid brand eller annan olycka och i övrigt vidta de åtgärder som behövs för att 
förebygga brand och för att hindra eller begränsa skador till följd av brand.” Riktlinjen för det 
systematiska brandskyddsarbetet tydliggör policyn för det systematiska brandskyddsarbetet 
(SBA). Genom att följa riktlinjen bedrivs ett SBA som minskar risken för att kommunen ska 
drabbas av allvarliga skador till följd av brand vad gäller att människor skadas, egendom förstörs 
eller att miljön tar skada. SBA ska bedrivas enligt lagen om skydd mot olyckor. 
  
Syftet är att arbeta efter en likformig kommunstandard i alla förvaltningar, underlätta för 
förvaltningar vad som ska beskrivas i deras verksamheters SBA, och att säkerställa att SBA följs 
upp och kontrolleras i kommunen. 
 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelseförvaltningens förslag till beslut 
Kommunstyrelsen antar förslag till riktlinjer för systematiskt brandskyddsarbete (SBA), daterat 
2023-05-19. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker. 
 

Beslutsunderlag 
 Riktlinjer för systematiskt brandskyddsarbete 
 Riktlinjer för systematiskt brandskyddsarbete 

Skickas till 
Kommunstyrelsen 
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§88     KS2023/126 

 
Avstämning trafikförsörjningsprogrammet för 2022  

Beslut 
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 
Kommunstyrelsen antar yttrande gällande avstämning av Trafikförsörjningsprogrammet för 
Västra Götaland, för 2022, i enlighet med tjänsteskrivelse. 
 

Ärendet 
Bollebygds kommun har mottagit en remiss från Västra Götalandsregionen gällande uppföljning 
av Trafikförsörjningsprogrammet 2021-2025. Trafikförsörjningsprogrammet är ett övergripande 
styrdokument för kollektivtrafikens utveckling i Västra Götaland. Nuvarande 
trafikförsörjningsprogram antogs av Västra Götalandsregionen i maj 2021 och ska gälla till 2025. 
Enligt de beslutade samverkansformerna kring kollektivtrafiken i Västra Götaland ska Västra 
Götalandsregionen årligen redovisa en uppföljning av programmet inklusive i vilken mån man 
nått satta mål. I samband med att uppföljningen presenteras efterfrågar regionen reflektioner 
kring måluppfyllelsen för det gångna året (2022). Yttranden lämnas till det delregionala 
kollektivtrafikrådet som i sin tur sammanställer ett svar till Västra Götalandsregionen.  
De frågor Västra Götalandsregionen önskar svar på är: 

• Reflektioner kring måluppfyllelsen för 2022? 
• Hur kan vi hjälpas åt att fortsätta återta och öka det hållbara resandet?  
• Programmet innehåller fyra fokusområden som kräver samverkan för att nå framgång. Är 

det något av områdena som ni särskilt ser att vi tillsammans kan arbeta med utifrån våra 
respektive roller? Exemplifiera gärna.  

• Övriga synpunkter/kommentarer? 
Svar ska vara Boråsregionen tillhanda senast 2023-07-31. 
 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelseförvaltningens förslag till beslut 
Kommunstyrelsen antar yttrande gällande avstämning av Trafikförsörjningsprogrammet för 
Västra Götaland, för 2022, i enlighet med tjänsteskrivelse. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker. 
 

Beslutsunderlag 
 Årlig avstämning av trafikförsörjningsprogrammet för Västra Götaland för 2022 
 Remissbrev årlig avstämning av trafikförsörjningsprogrammet för 2022 
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 Uppföljning trafikförsörjningsprogrammet för 2022 
 Protokollsutdrag från infrastruktur- och kollektivtrafiknämndens sammanträde 23.03.23 

Skickas till 
Kommunstyrelsen 
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§89     KS2021/135 

 
Riktlinjer investeringsredovisning, inklusive exploatering  

Beslut 
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 
Kommunstyrelsen antar riktlinjer för investeringsredovisning, inklusive exploatering, daterat 
2023-05-17. 
 

Ärendet 
Investeringar utgör komplexa processer som ofta sträcker sig över en längre tidsperiod. Vid 
redovisning av utgifter för investeringar och exploateringar finns det en rad lagar och normer 
som måste beaktas. Ekonomienheten tar fram en handbok som övergripande beskriver de 
viktigaste reglerna inom detta område. Det finns dock ingen extern lagstiftning eller reglering 
som specifikt beskriver de interna processerna och ansvarsfördelningen inom kommunen. Därför 
har riktlinjer utvecklats för att fastställa interna ekonomistyrningsprinciper och fungera som ett 
komplement till kommunens befintliga styrmodell när det gäller redovisningsfrågor som rör 
investeringar och exploatering. Riktlinjen innehåller beskrivningar av den politiska processen 
kring budget och uppföljning, specifika frågor relaterade till exploatering, intern resultatföring av 
kostnader och intäkter, samt hur projekt ska inventeras. 
  
Huvudsakligen bygger riktlinjen på den praxis som redan tillämpas i kommunen och medför inga 
direkta ekonomiska konsekvenser. Kommunstyrelseförvaltningen bedömer riktlinjerna som 
hjälpsamma i den dagliga ekonomiska styrningen. 
 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelseförvaltningens förslag till beslut 
Kommunstyrelsen antar riktlinjer för investeringsredovisning, inkl exploatering, daterat 2023-05-
17. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker. 
 

Beslutsunderlag 
 Riktlinjer för investeringsredovisning, inkl exploatering 
 Riktlinjer investeringsredovisning inklusive exploatering 

Skickas till 
Kommunstyrelsen 
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§90     KS2023/136 

 
Förmånscykel för tillsvidareanställda i Bollebygds kommun  

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar att erbjuda medarbetare som är tillsvidareanställda 
förmånscykel med ett bruttolöneavdrag på lön, via Epassi. 
 

Ärendet 
Bollebygds kommun vill medverka till en hållbar utveckling och medarbetare har idag möjlighet 
att genom bruttolöneavdrag nyttja förmånen om personalbil hos Miljöbilscentralen. Utifrån det 
har de fackliga organisationerna efterfrågat möjligheten att även leasa förmånscykel på likande 
sätt. Utifrån det finns nu möjligheten att erbjuda tillsvidareanställda medarbetare möjlighet till 
förmånscykel via Epassi genom EpassiBIKE. Epassi administrerar även friskvårdbidraget och 
betalning av personalmåltider på skolor, förskolor och boenden i Bollebygds kommun. 
  
Epassi sköter administrationen av EpassiBIKE för arbetsgivarens räkning och Epassi tar inte ut 
någon startavgift för att komma i gång med att erbjuda förmånen. På medarbetarens lön görs det 
ett bruttolöneavdrag. Eftersom medarbetarens bruttolön sänks med avdraget så betalar 
arbetsgivaren inte några sociala avgifter på det beloppet som bruttolöneavdraget är på. 
Arbetsgivaren betalar i stället motsvarande summa i administrationsavgift till Epassi. Det innebär 
att det blir kostnadsneutralt för arbetsgivaren. Medarbetaren köper sin cykel enligt instruktioner 
från Epassi och Epassi administrerar hela köpet av cykel, skickar därefter månadsvis en fil som 
innehåller de avdrag arbetsgivaren ska göra på medarbetarens lön samt en månadsfaktura på 
kostnaderna. 
  
Erbjudandet om förmånscykel innebär att medarbetaren leasar en cykel genom ett månatligt och 
automatiskt avdrag på bruttolönen under 3 år. När de tre åren har gått erbjuds medarbetaren att 
köpa ut cykeln för restvärdet. Nuvarande skatteregler för förmåner innebär att cykeln blir ca 20-
30 % billigare än att köpa cykeln utan förmån. För att ha möjlighet att nyttja erbjudande om 
förmånscykel ska man som medarbetare;  

• vara tillsvidareanställd 
• ha minst 3,5 år kvar att arbeta innan planerad avgång med pension 
• inte vara helt tjänstledig eller föräldraledig vid beställning av förmånscykel 
• inte ha införsel på lön vid beställning av förmånscykel 

  
Information ska lämnas till medarbetarna om hur bruttolöneavdraget kan påverkas av förmånen.  
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Förslag till beslut 
Kommunstyrelseförvaltningens förslag till beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar att erbjuda medarbetare som är tillsvidareanställda 
förmånscykel med ett bruttolöneavdrag på lön, via Epassi. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker. 
 

Beslutsunderlag 
 Förmånscykel för tillsvidareanställda i Bollebygds kommun 

Skickas till 
Kommundirektör, HR-chef 
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§91     KS2022/57 

 
Svar på motion (S) om att kommunen ska införa frukost på 
högstadiet - bordlagt ärende  

Beslut 
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 
Kommunstyrelsen tillstyrker samhällsbyggnadsnämndens förslag om bifall till motion. Projektet 
införs under en prövotid, inför terminsstart vårterminen 2024 och till och med vårterminen 2025. 
Samhällsbyggnadsnämnden, i samarbete med utbildningsnämnden, får i uppdrag att göra 
en utvärdering om eventuell fortsättning, under våren 2025. 
 

Ärendet 
Ulf Rapp (S) föreslår i motion daterad 2022-03-01 att eleverna på Bollebygdskolans högstadium 
ska erbjudas frukost. Motionären menar att forskning visat att frukost i skolan ger bättre 
skolresultat. Prestationen bland eleverna ökar samtidigt som man kan se minskat våld, skolk och 
mobbing. Personal uppskattar att så många som 50 % av högstadieeleverna inte äter frukost 
innan skolan. Äter man dessutom sällan lunchen regelbundet och på tom mage ska försöka 
prestera det som behövs för att bygga grunden för resten av sitt liv, då har man en väldigt svår 
utmaning. Kommunfullmäktige har på sammanträde 2022-03-24, § 29, remitterat motionen till 
samhällsbyggnadsnämnden för handläggning. 
  
Samhällsbyggnadsnämnden har behandlat motionssvaret på sammanträde 2022-12-12, § 215, och 
föreslår kommunfullmäktige att bifalla motionen och ge kommunstyrelsen i uppdrag att tillsätta 
en arbetsgrupp för fortsatt utredning i samverkan med berörda förvaltningar. 
  
Kommunstyrelsen har på sammanträde 2023-01-24, § 18, återremitterat ärendet till 
samhällsbyggnadsnämnden. Svaret på motionen ska kompletteras med en kostnadsuppskattning, 
som ska röra sig mellan dels en lite lägre servicenivå; att dela ut färdiga frallor/baguetter, till en 
högre servicenivå; att servera frukost och vad det skulle innebära för behov av 
personalförstärkning och kostnader kring det. 
  
Samhällsbyggnadsnämnden har svarat på återremissen på sammanträde 2023-03-20, § 
57: Samhällsbyggnadsnämnden beslutar att skicka komplettering med kostnadsuppskattning till 
kommunstyrelsen; Lite lägre servicenivå beräknad kostnad 294 000 kronor per år, högre 
servicenivå beräknad kostnad är 328 125 kronor per år. 
  
Kommunstyrelsens arbetsutskott bordlade ärendet på sammanträde 2023-04-27, § 78. 
  
Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut i ärendet.  
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Förslag till beslut 
Ledamöternas förslag till beslut 
Ulf Rapp (S) föreslår att kommunstyrelsen tillstyrker samhällsbyggnadsnämndens förslag om 
bifall till motion. Ulf Rapp (S) föreslår även följande som tilläggsförslag: Projektet införs under en 
prövotid, inför terminsstart vårterminen 2024 och till och med vårterminen 2025. 
Samhällsbyggnadsnämnden, i samarbete med utbildningsnämnden, får i uppdrag att göra 
en utvärdering om eventuell fortsättning, under våren 2025. Förslaget antas.  
 

Beslutsunderlag 
 §78 KSAU Svar på motion (S) om att kommunen ska införa frukost på högstadiet - 

återremiss 
 §57 SBN Motion (S) om frukost på högstadiet(SBN202264-8) 
 §18 KS Svar på motion (S) om att kommunen ska införa frukost på högstadiet 
 Motion (S) Frukost på högstadiet, en investering för framtiden 

Skickas till 
Kommunstyrelsen 
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§92     KS2022/13 

 
Svar på motion (S) om arbetsskor för personal  

Beslut 
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 
Kommunstyrelsen tillstyrker socialnämndens svar på motion. 
 

Ärendet 
Carina Svensson (S) föreslår i en motion inkommen 2022-01-18 att det ska ingå arbetsskor för 
personal i vård och omsorg i Bollebygds kommun. Motionären anför att personal många gånger 
inte har bra arbetsskor och det gör att man kan skada sig , tex halka eller få ont i fötter, höfter 
och rygg. Man går och står mycket när man arbetar i vård och omsorg, man går i sina egna skor – 
i avföring, urin m.m. Dessa skor kan man inte använda privat. Därför anser motionären att det 
ska ingå skor i arbetsutrustningen, så kallade arbetskläder, för att minska arbetsskadorna och 
minska smittspridning. 
  
Kommunfullmäktige har på sammanträde 2022-02-10, § 5, remitterat motionen till 
socialnämnden för handläggning.  
  
Socialnämnden har behandlat ärendet på sammanträde 2023-04-25, § 37, och beslutat följande:  
Socialnämnden beslutar att föreslå kommunfullmäktige att gå vidare enligt socialnämndens 
bedömning nämligen att kommunen köper in skor som betraktas som arbetsskor och därmed 
uppfyller Skatteverkets regler och därför inte ska förmånsbeskattas. Socialnämnden beslutar att 
föreslå kommunfullmäktige att inköpen ska göras med, för ändamålet, tilldelade medel i budget 
2024 och att ge socialnämnden i uppdrag att fram till dess ta fram rutiner för hela förfarandet. 
Socialnämnden beslutar att föreslå kommunfullmäktige att personal som arbetar brukarnära inom 
vård- och omsorg ska omfattas av bestämmelserna om arbetsskor. 
  
Kommunfullmäktige fattar slutligt beslut i ärendet. 
 

Förslag till beslut 
Ledamöternas förslag till beslut 
Ulf Rapp (S) föreslår att kommunstyrelsen tillstyrker socialnämndens svar på motion. Förslaget 
antas.  
 

Beslutsunderlag 
 §37 SN Motion (S) om arbetsskor för personal inom vård och omsorg(SN202228-5) 
 Svar på motion arbetsskor(SN202228-4) 
 Motion (S) om arbetsskor för personal 
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Skickas till 
Kommunstyrelsen 
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§93     KS2020/254 

 
Återrapportering av uppdrag att förtydliga ungdomsenhetens 
uppdrag - svar från socialnämnden på återremiss  

Beslut 
Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen 
Kommunstyrelsen beslutar att man anser socialnämndens uppdrag som genomfört och slutfört, 
och noterar bedömningarna som socialförvaltningen gjort. 
 

Ärendet 
Kommunstyrelsen beslutade i maj 2021 såsom dialog/avstämning kring ett av uppdragen i 
kommunstyrelsens verksamhetsplan - översyn av ungdomsgårdens hemvist utifrån ekonomi och 
kvalitet - att ge socialnämnden i uppdrag att tydliggöra och fastställa uppdraget för 
ungdomsenheten, där ungdomsgården är en del. Uppdraget ska genomföras i samverkan med 
utbildningsnämnden. Kommunstyrelsen beslutade även att låta uppdraget att göra en översyn av 
ungdomsgårdens organisatoriska hemvist ligga vilande tills uppdraget för ungdomsenheten inkl. 
ungdomsgården är fastställt. 
Utredningen på socialförvaltningen har utförts av enhetschef och verksamhetschef. Resultatet av 
utredningen presenterades i en rapport från socialförvaltningen. I rapporten föreslogs också att 
ungdomsenhetens verksamhet även fortsatt skulle tillhöra socialnämndens verksamhetsområde. 
Förslaget lämnades utifrån den behovsinventering som har gjorts som visar att majoriteten av de 
arbetsuppgifter som ungdomsutvecklarna utför samt det utvecklingsbehov som har identifierats 
endast kan genomföras inom socialnämndens verksamheter. Socialnämnden behandlade ärendet 
på sammanträde 2022-06-16, § 69, och rekommenderade i beslutet att ungdomsenheten även 
fortsatt skulle tillhöra socialnämndens verksamhet. 
  
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade på sammanträde 2022-08-19, § 145, 
att återremittera ärendet till socialnämnden på grund av avsaknad av tydliggjorda och fastställda 
uppdrag för ungdomsenheten, och därigenom ungdomsgården. 
  
Socialnämnden behandlade återigen ärendet på sammanträde 2023-04-25, § 40, och 
lämnar rapport, daterad 2023-04-05, till kommunstyrelsens arbetsutskott som svar på 
återremissen.  
 

Förslag till beslut 
Ledamöternas förslag till beslut 
Ulf Rapp (S) föreslår att kommunstyrelsen beslutar att man anser socialnämndens uppdrag som 
genomfört och slutfört, och noterar bedömningarna som socialförvaltningen gjort. Förslaget 
antas.  
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Beslutsunderlag 
 SN §40 Återrapportering av uppdrag att förtydliga ungdomsenhetens uppdrag - svar på 

återremiss 
 Återrapportering av uppdrag att förtydliga ungdomsenhetens uppdrag 
 §145 KSAU Verksamhetsplan och budget 2021, kommunstyrelsen - återrapportering 

översyn av ungdomsgårdens hemvist 
 §69 SN Översyn av ungdomsgårdens hemvist - uppdrag från 

kommunstyrelsen(SN202178-4) 
 §120 KS Dialog/avstämning kring ett av uppdragen i kommunstyrelsens verksamhetsplan 

- översyn av ungdomsgårdens hemvist utifrån ekonomi och kvalitet 

Skickas till 
Kommunstyrelsen 
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